
NOTULEN  van  de  op  donderdag  15  december  2016  in  het  gemeentehuis  gehouden 
vergadering van de raad van de gemeente Leusden.

Aanwezig zijn de leden:
de dames: M.G. van Eijden-Smits, S.A. den Herder, M.C.C. Koetsenruijter, en 

K.E. Pouwels-Koopman
de heren: F.M.J. Anten, W.H. van den Brink, C.P.W.J. Genders, W.G. van Ginkel, 

J.G. van Halderen, W. van Hell, J.P.O.M. van Herpen, G.J. Kroeze, 
P.H. Lensselink, H. Lonink, J.R. Madiol, J. Mülder, B.A. Piersma, K. Roskam, 
J.W. Spijkerman, M.T.M. Sturkenboom en W.R. Vos

Afwezig: -

Voorts zijn aanwezig de wethouders:
de heren: H.A.W. van Beurden, A.J. Dragt en J. Overweg
voorzitter: A. Vermeulen, burgemeester
raadsgriffier:
mevrouw: I. Schutte-van der Schans
Afwezig: -

1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering om 20.05 uur. Zij heet alle aanwezigen van harte 
welkom. 

2. Inspraakronde
Er hebben zich geen insprekers gemeld.

3. Actualiteiten
Mevrouw Pouwels heeft een viertal vragen over verschillende onderwerpen. Zij heeft de 
indruk dat er de afgelopen tijd veel statushouders zijn gehuisvest in Leusden. Wat is de 
stand van zaken? Haalt Leusden de target voor dit jaar? De statushouders ontvangen veel 
brieven in het Nederlands. Er wordt veel actie van de statushouders verwacht en daarnaast 
moeten zij actief aan de slag om het Nederlands te leren. Welke instantie in Leusden is de 
eerstverantwoordelijke voor deze mensen? NVA, Sociaal Loket Amersfoort, Larikslaan2 of 
wellicht nog een andere instantie? Welke instantie neemt actief contact met hen op? Hoe 
wordt voorkomen dat al deze brieven ongebruikt in de kast belanden? Hetzelfde geldt voor 
het vinden van werk.
Vluchtelingen willen geen uitkering maar zij willen aan het werk. Ze ontvangen veel 
informatie over de te benutten kanalen, maar die liggen veelal buiten Leusden. Hoe wordt 
het Leusdense netwerk gebruikt?
Ze ontvangt verontrustende berichtgeving over aangepaste woningbouw. In het kader van 
het VN-verdrag voor mensen met een beperking lijkt dit te worden geregeld. Toch ontvangt 
zij signalen dat dit niet wordt meegenomen in een landelijk bouwbesluit. Zij hoopt dat Den 
Haag tot inzicht komt en het wel wenselijk vindt dat deze maatregelen er komen. Hebt u een 
idee hoeveel mensen in Leusden op zoek zijn naar een aangepaste woning? Voor jongeren 
is een dergelijke woning vrijwel onhaalbaar. Klopt dat? Heeft de gemeente hier zicht op, 
zowel voor de reguliere sector als de vrije sector?
Zij hoorde dat Decathlon nog een locatie zoekt. Is dit wellicht iets voor Leusden om in te 
springen?

De heer Vos complimenteert het college met het vinden van een aanvaardbare oplossing 
voor de huisvesting van de biljartvereniging. De WSL, HLVE en de gemeente hebben 
afspraken gemaakt over de sociale woningvoorraad. Hij is blij dat de huurders hierbij 
nadrukkelijk worden betrokken. Hij is ook blij met de voortvarendheid waarmee de nieuwe 
sporthal wordt gerealiseerd.
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Dinsdag 13 december jl. was hij aanwezig op de Dorpsraadbijeenkomst in Achterveld. Het 
gepubliceerde artikel in de Leusder Krant beloofde niet veel goeds. Het was eigenlijk een 
beschamende vertoning maar dat lag niet aan de organisatoren. De Alliantie had enkele 
posters opgehangen maar had verder geen nieuws te vertellen. Er konden geen nieuwe 
ontwikkelingen worden meegedeeld en op vragen uit de zaal kon de Alliantie geen 
fatsoenlijke antwoorden geven. Er ontstond een ongemakkelijke en lacherige sfeer en 
uiteindelijk werden er meerdere mensen boos. Hij benoemt dit onderwerp omdat de 
belangstellenden zich niet serieus genomen voelden. Zij zijn voor niets naar deze presentatie 
gekomen en meerdere mensen vroegen zich af hoelang deze soap gaat duren. Er zijn 
meerdere indringende gesprekken over dit project gevoerd. Voor de buitenwereld is er tot 
nog toe geen zichtbare vooruitgang geboekt. Met de oplevering van het Coöperatiegebouw 
en de start van de verkoop van de winkelunits zou hij verwachten dat er impuls wordt 
gegeven aan de overige plannen. Het gebouw is ruim een halfjaar in gebruik maar de 
openbare ruimte is een rommeltje. Graag hoort hij van de wethouder wanneer het plein in 
Achterveld wordt aangelegd.
De ongemakkelijke vertoning ging verder. De Alliantie deed voorkomen dat het vrijwel niet 
mogelijk is om de voortgang van de woningbouw te realiseren. De verkoop stagneert. 
Wellicht dat er dan moet worden gekeken naar vraag en aanbod, naar prijs en kwaliteit en 
naar promotieactiviteiten van de makelaar. Dat waren de reacties uit de zaal. De Alliantie 
moet zich normaal gesproken houden aan de strenge regels van het knellende 
woonakkoord. Voor dit project mag gebruik worden gemaakt van het overgangsrecht, mede 
vanwege de urgentie voor het wonen in kleine kernen. De Alliantie doet hier niets mee. Dit 
project is een gezamenlijke verantwoordelijkheid en daarvoor is urgentie uitgesproken. Hij 
vraagt de gemeente nogmaals kritisch te kijken naar de prijzen van de huizen, de type 
woningen, de promotieactiviteiten en de mogelijkheden voor een starterslening. Hij vraagt de 
gemeente de Alliantie achter de broek te zitten, want met deze passiviteit worden de normen 
voor 2020 niet gehaald. Graag hoort hij van de wethouder welke maatregelen hij gaat nemen 
om de realisatie van Groot Agteveld voortvarend aan te pakken. Voorzitter, Mastenbroek is 
nog ver.

De heer Anten heeft een vraag over de overlast van vrachtwagens op het parkeerterrein aan 
de Olmenlaan. Daar staan regelmatig vrachtwagens geparkeerd die op dat moment niet 
terechtkunnen bij Pon. De chauffeurs brengen daar de nacht door en doen daar ook hun 
behoeften. Dit is een van de weinige plekken voor jongeren en deze jongeren klagen over de 
situatie. Kan de wethouder hiernaar kijken? Het tweede onderwerp is Syntus. Er zijn 
aanloopproblemen. Spreker heeft de indruk dat het allemaal redelijk verloopt. Bij sommige 
bushaltes hangt weinig tot geen informatie over de busdiensten. Kan de wethouder hierover 
contact opnemen met Syntus? 

De heer Madiol heeft een vraag en een statement voor de actualiteiten. De vraag is voor 
een groot gedeelte al gesteld door de heer Anten. Spreker is vannacht in de vrachtwagen 
van een Litouwse chauffeur gekropen en heeft de chauffeur begeleid naar de parkeerplaats 
op de Olmenlaan. Hij herkent het probleem en stelt dezelfde vraag als de heer Anten. Hij 
hoort graag wat de wethouder kan doen zodat de chauffeurs zich beter aan deze afspraak 
houden. De chauffeurs bivakkeren regelmatig met hun vrachtwagen op de Ben Pon Baan en 
de omwonenden klagen over overlast. Er zijn afspraken gemaakt tussen Pon en de 
vervoersfirma's over locaties waar chauffeurs zich kunnen ophouden. Wat kan de wethouder 
doen zodat de chauffeurs zich beter aan deze afspraken houden?
Als tweede wil hij nog een verklaring afleggen. Mede namens de fracties van GroenLinks-
PvdA, ChristenUnie-SGP wil hij graag een opmerking maken over de omgangsvormen op 
sociale media. Aanleiding is het onderschrift bij een recente foto op Twitter. De 
fractievoorzitter van het CDA suggereert hier dat de wethouder en de gedeputeerde op 
maandag 28 november jl. een oneerlijke toelichting hebben gegeven op de veranderingen 
van de 
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Leusdense buslijnen. Hij citeert het onderschrift: "Daar sta je dan als bestuurder om het 
eerlijke verhaal te vertellen hoe je Leusdenaren hun buslijn afpakt." Hij vindt dit bericht 
ongepast en een stoot onder de gordel. Ook als oppositiepartij dien je bestuurders respectvol 
te bejegenen. In onze gedeelde Leusdens mores en werkwijzen past eerder een stijl van 
verbinding en consensus zoeken. Het mag duidelijk zijn dat D66 absoluut niet blij is met het 
verdwijnen van de buslijnen, maar zo gaan raadsleden hier niet met elkaar om. Fatsoen is 
een kwestie van doen. 

De heer Mülder zegt dat er voorafgaand aan de raadsvergadering een openbare 
vergadering is geweest van de Auditcommissie. Deze commissie heeft in opdracht van de 
raad de opdracht gegeven aan de accountant E&Y om de jaarrekening te controleren. Door 
de complexe regelgeving heeft E&Y aangegeven het tarief te moeten verhogen. Na intensief 
onderhandelen kost deze opdracht € 12.000,00 meer dan door de raad is begroot. De 
Auditcommissie heeft er kennis van genomen en daarmee ingestemd. Het leek de 
Auditcommissie goed de raad hierover te informeren.

De heer Van Herpen vraagt of de agendapunten 17 en 18, de beëdiging van de nieuwe 
plaatsvervangend griffier en de benoeming van de heer Lonink als rapporteur 
gemeenschappelijke regeling GGDrU en AVU, naar voren kunnen worden gehaald.
In de Leusder Krant van 23 november 2016 stond een interview met het raadslid van de 
week, de heer Kroeze. In dat krantenartikel zegt hij: “Op 10 november 2016 heeft de raad 
unaniem een amendement van CDA en VVD aangenomen over het beheer van de openbare 
ruimte.” Hij geeft de heer Kroeze graag de credits maar het gaat spreker om de juiste feiten. 
Tijdens die raadsvergadering is een amendement ingediend door het CDA en de VVD, maar 
daarvoor in de plaats is een raadsbreed gedragen amendement aangenomen over het 
groenonderhoud. De inhoud van dat amendement verschilt wezenlijk van het amendement 
dat is ingediend door het CDA en de VVD.

Mevrouw Den Herder woont graag in Leusden vanwege het groen. Het kapseizoen is weer 
begonnen. Zij maakt zich zorgen over de bomen die worden gekapt. Dat heeft te maken met 
de iepenziekte en verder is de herfst de tijd om onderhoud aan bomen te plegen. In Leusden 
zijn veel vragen over de bomen die worden gekapt. Inwoners zijn benieuwd of en waar deze 
bomen worden herplant.

Wethouder Dragt zegt dat NVA in Amersfoort primair verantwoordelijk is voor het contact met 
statushouders. NVA voert de maatschappelijke begeleiding uit en statushouders kunnen met 
al hun vragen daar terecht. De statushouders worden gekoppeld aan een maatschappelijk 
begeleider en deze begeleider neemt contact op met de statushouders. Vanuit NVA wordt 
iedere statushouders bezocht. Voor de maatschappelijke begeleiding is Gastvrij Leusden ook 
nog actief. Het is het streven om vanuit NVA en Gastvrij Leusden een groep mensen rond 
iedere statushouder te vormen. NVA ondersteunt deze mensen in de formele trajecten en 
Gastvrij Leusden ondersteunt hen bij de inburgering in de samenleving. Deze mensen 
worden door Gastvrij Leusden ook begeleid bij het zoeken naar werk of vrijwilligerswerk en 
dagbesteding.
In de nota Werklocaties en de visie Detailhandel staat dat aan de buitenkant van Leusden 
met name plaats is voor grotere winkels die geen bedreiging vormen voor de bestaande 
winkelcentra. Het college meent dat een Decathlon, een sportzaak, wel een bedreiging vormt 
voor de bestaande winkelcentra. In de periferie mogen zich bouwmarkten, tuincentra, 
meubelboulevards en autodealers vestigen. De provincie Utrecht heeft een vestiging van 
Decathlon in Amersfoort tegengehouden.

Wethouder Van Beurden zegt dat de gemeente voor 2016 vanuit de taakstelling 85 
statushouders moet huisvesten. Dat is inclusief de achterstand uit 2015. Op dit moment heeft 
Leusden 77 mensen gehuisvest. Voor het eind van 2016 worden naar alle waarschijnlijkheid 
nog vier mensen gehuisvest. Dan heeft Leusden 81 statushouders gehuisvest. Er wordt nog 
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ambtelijk overleg gevoerd met NVA en COA over statushouders die aan Leusden zijn 
gekoppeld. Op dit moment zitten deze mensen in een gezinsherenigingsprocedure en 
daarom wordt nog even gewacht met de huisvestingsprocedure. In januari 2017 zal duidelijk 
zijn of de gemeente de volledige taakstelling heeft gehaald. 
Het is hem niet bekend hoeveel verzoeken voor een woningaanpassing zijn ontvangen. Dat 
gaat via de woningstichting en Larikslaan2. Het gaat om een relatief beperkt aantal 
verzoeken. Hij herkent de discussie die op dit moment wordt gevoerd in de Tweede Kamer 
over enerzijds een aangepaste woning die vanwege de verhoogde puntentelling een 
verhoogde huur krijgt. Daarnaast moeten de corporaties passend toewijzen en moet worden 
gekeken of de betreffende huurder met zijn inkomen de huur kan dragen. Hij kan zich 
voorstellen dat dit voor jonge mensen een probleem kan zijn. Hij heeft geen aanwijzingen dat 
Leusden hier last van heeft. Als dat wel zo is, zal hij de raad hierover informeren.
In 2015 is het bouwbesluit aangepast met betrekking tot 'aanpasbaar bouwen' en daarbij 
gaat het om de rolstoeltoegankelijkheid van de wc en de badkamer. Die aanpassing geldt 
alleen voor particulieren die hun eigen woning aanpassen. Die woningen worden vrijgesteld 
van deze eisen. De belangenorganisaties en de bouwbedrijven hebben bij de minister 
aangegeven dat deze de maatregel niet los moet laten voor de marktpartijen. Dat geldt ook 
voor de huurwoningen. In de prestatieafspraken is meegenomen dat de WSL bouwt boven 
bouwbesluitniveau. Hij zal de vragen van de ChristenUnie-SGP meenemen. Mochten er 
andere antwoorden naar voren komen, dan zal hij de raad hierover informeren.
Spreker zal de complimenten van de heer Vos over te brengen aan de Huurdersvereniging 
Leusden Voor Elkaar. Het is goed dat de afspraak tussen de drie partijen is gemaakt. De 
afspraken komen binnenkort naar de raad.
De heren Anten en Madiol hebben gevraagd naar de verkeersoverlast van vrachtwagens op 
de Ben Pon Baan. Spreker heeft overleg gehad met Pon. Enige jaren geleden, toen de 
verplaatsing van de hoofdingang voor vrachtwagens is besproken, is al aangegeven dat Pon 
rekening moet houden met eventuele overlast veroorzaakt door buitenlandse chauffeurs. 
Pon heeft veel maatregelen genomen, zoals het verruimen van de openingstijden. De 
chauffeurs kunnen voor de file uit naar het terrein komen en verder zijn er afspraken 
gemaakt met chauffeurscafés in de omgeving en zijn opstelplaatsen benoemd waar 
chauffeurs kunnen overnachten. Het probleem wordt vooral veroorzaakt door de strenge 
normen die buitenlandse fabrieken aan hun chauffeurs opleggen. De gemeente heeft met 
Pon afgesproken dat de vrachtwagenparkeerplaats aan de Olmenlaan wordt opengesteld 
voor deze chauffeurs. Pon zal daar een eenvoudige sanitaire voorziening plaatsen. Het gaat 
om een tijdelijke maatregel. Het is ook niet bekend of deze voorziening een aanzuigende 
werking heeft. Dit probleem speelt niet alleen in Leusden maar op veel plaatsen in 
Nederland. Nederland heeft met deze landen geen overeenkomst als het gaat om het innen 
van boetes en daarom is het lastig handhavend op te treden. Pon zal de chauffeurs 
verzoeken buiten de openingstijden gebruik te maken van deze vrachtwagenparkeerplaats. 
Als chauffeurs toch doorrijden naar de poort op de Ben Pon Baan, zal de politie hier 
handhavend tegen optreden.

De heer Madiol heeft samen met de heer Spijkerman het chauffeurscafé bezocht. 
Chauffeurs kunnen daar overnachten en douchen voor een bedrag van € 15,00 per nacht.

Wethouder Van Beurden antwoordt dat de chauffeurs hiervan geen gebruik maken. De 
bedrijven waarvoor deze chauffeurs rijden geven aan dat de chauffeurs dit zelf moeten 
betalen. Dit is de oplossing waarvoor de gemeente op dit moment kiest en hij zal goed in de 
gaten houden of deze oplossing werkt. 
Syntus heeft de nodige aanloopproblemen. Spreker heeft 14 december jl. contact gehad met 
de algemeen directeur. Syntus werkt volop aan een actieplan. Het callcenter was overbelast. 
Verder moet de website worden gerepareerd en moet de informatie in de app OV 9292 
worden geoptimaliseerd. Chauffeurs moeten goed worden geïnstrueerd. Het komt voor dat 
passagiers de chauffeur vertellen wat de route is. De lijninformatie op de bussen moet ook 
worden verbeterd. Als laatste zal de informatie bij de bushaltes worden verbeterd. Syntus 
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hoopt dit verbeterplan binnen twee weken te hebben doorgevoerd. Daar waar mogelijk 
onderhoudt spreker hierover contact met Syntus.

Wethouder Overweg dankt voor de complimenten over de sporthal. De avond van de 
Alliantie was geen mooie avond. Hij was niet uitgenodigd en hoorde pas op het laatste 
moment dat deze bijeenkomst was gepland. De aanleg van het plein duurt te lang maar dat 
heeft te maken met de eigendomsrechten. De kerk en De Roskam hebben de grond in 
eigendom. Zij moeten overeenstemming bereiken voordat het plein kan worden aangelegd. 
Het overleg is opnieuw gestart en het lijkt erop dat er binnenkort overeenstemming zal 
worden bereikt. De gemeente was bang voor een rechtsgang en heeft daarom de tijd 
genomen de partijen bij elkaar te brengen.
De verkoop van de woningen in het project Groot Agteveld valt tegen. De verkoop van de 
woningen bij de coöperatie verliep goed; die waren vrij snel verkocht. Kennelijk zijn er 
onvoldoende mensen die deze huizen kunnen of willen kopen. De Alliantie en de WSL 
hebben veel aan promotie gedaan voor dit project. Er wordt nagedacht over de prijs van 
deze woningen. De wil om te verkopen is er maar er moeten ook mensen zijn die de huizen 
willen kopen. Naar een aanpassing in de programmering wordt pas gekeken als blijkt dat er 
geen andere oplossing is.
De bomen die worden gekapt, hebben geen iepen- maar essenziekte. Dat is een 
takkenziekte waarmee 107 bomen zijn besmet. Verder worden er 63 bomen gekapt omdat 
hiervoor een verzoek is ingediend en 49 bomen worden om een andere reden gekapt, 
bijvoorbeeld vanuit veiligheidsoogpunten. Er worden in totaal 219 bomen gekapt en dat geeft 
vaak emotie in het dorp. Er worden 70 bomen herplant, op locaties waar dit mogelijk is. In 
2015 zijn meer bomen geplant dan gekapt. De gemeente probeert altijd de bomen te 
herplanten.

De heer Piersma wil even reageren op de woorden van de heer Madiol over de tweet die hij 
heeft verstuurd. Hij heeft iets geschreven over twee bestuurders die in deze zaal een aantal 
keren hebben aangegeven dat zij een eerlijk verhaal vertelden. Verder ging het over 
Leusdenaren van wie de buslijnen zijn afgepakt. Dat was echt het gevoel in deze zaal. 
Spreker is volksvertegenwoordiger en als mensen aangeven dat zij het gevoel hebben dat 
de buslijnen worden afgepakt, meent hij dat hij dit moet kunnen twitteren. Als de bestuurders 
van mening zijn dat dit niet het eerlijke verhaal is, zet hij daar graag aanhalingstekens 
omheen. Op dat moment moeten de bestuurders hun verantwoordelijkheid nemen. Het is 
jammer dat de heer Madiol zijn woorden anders interpreteert. Zijn tweet geeft zijn gevoel 
tijdens die bijeenkomst aan. Als de heer Madiol van hem wil horen wat voor hem het eerlijke 
verhaal zou zijn geweest, wil hij dat met alle liefde doen maar dan kan het wel een heel 
ingewikkeld debat worden. Hij vindt het jammer dat zijn woorden zo zijn gevallen want het 
was zeker niet zijn bedoeling mensen pijn te doen. Hij wil zaken aan de kaak kunnen stellen.

4. Vaststelling agenda
De voorzitter zegt dat het verzoek is gedaan om de agendapunten 17 en 18, de 
benoemingen van de heren De Kloe en Lonink, naar voren te halen.

De agenda wordt vastgesteld. 

17. RV 277464 Benoeming Max de Kloe – plaatsvervangend griffier
De heer Piersma zegt dat de werkgeverscommissie, ondersteund door de griffie, een aantal 
gesprekken heeft gevoerd met meerdere kandidaten. De commissie draagt de heer Max de 
Kloe voor als plaatsvervangend griffier. Hij is een buitengewoon en zeer betrokken 
plaatsvervangend griffier. De werkgeverscommissie is van mening dat hij zaken snel oppakt. 
Tijdens het gesprek hield hij de commissie een spiegel voor; spreker hoopt dat hij dit in de 
toekomst ook zal doen bij de raad. Hij vraagt de raad in te stemmen met deze benoeming.

Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad:
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1. Opheffing benoeming Mirjam Udo als plaatsvervangend griffier per 31 december 2016; 
2. Max de Kloe, wonende te Ede, te benoemen tot plaatsvervangend griffier met ingang 

van 1 januari 2017.

18. RV 277465 Tussentijdse benoeming Henk Lonink – rapporteur 
gemeenschappelijke regelingen GGDrU en AVU

Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad:
 de heer H. Lonink te benoemen in de functie van rapporteur GGD regio Utrecht; 
 de heer H. Lonink te benoemen in de functie van rapporteur Afvalverwijdering Utrecht.

5. RV 276355 Afhandeling ingekomen stukken 
Voorgesteld wordt de ingekomen stukken af te handelen volgens het bijgaande voorstel. 

7. RV 276320 Najaarsnota 2016 
De heer Sturkenboom zegt dat de fractie van GroenLinks-PvdA goede notie heeft genomen 
van de ontwikkelingen zoals die zijn beschreven in de Najaarsnota 2016. Zijn fractie kan 
instemmen met de voorgestelde besluiten. De aangepaste begroting die dit college 
presenteert, is vooralsnog onder controle. De volgende opmerkingen zijn voor het college en 
de raad bedoeld. Alhoewel op onderdelen besproken en verklaard, loopt het geraamde tekort 
voor 2016 met € 173.400,00 op naar meer dan € 0,5 miljoen. Met een daling van het 
begrotingsoverschot in 2020 wordt dat € 160.000,00. Leusden loopt daarbij ten aanzien van 
de winst- en verliesrekening tegen het omslagpunt aan. Het college geeft aan dat de raad 
zich geen zorgen hoeft te maken en acht de financiële situatie zelfs robuust. Als verklaring 
wordt gegeven dat de algemene reserve en de ruimte binnen de grondexploitatie binnen de 
ratio blijven. Bovendien is de buffer sociaal domein van dien aard dat afroming binnen de 
mogelijkheden behoort. Het organiseren van dekking op dekking is wat spreker betreft een 
serieus aandachtspunt. De fractie van GroenLinks-PvdA is tegen de afroming van de buffer 
binnen het sociaal domein. Binnen het sociaal domein blijven de zorgkosten en de 
zorgadministratie een serieus risico. De zorgadministratie laat te veel fouten zien waardoor 
er geen betrouwbare sturingsinformatie kan worden gegeven over de uitnutting van de 
budgetten per gemeente over 2016. Voor 2016 wordt er extra ingezet op het op orde krijgen 
van de zorgadministratie en de aansluiting daarvan op de landelijke netwerken van data en 
berichtenverkeer. In het najaar wordt aanvullend budget beschikbaar gesteld. Het college 
stelt dat de kwaliteitsslag die door Amersfoort wordt doorgevoerd vanaf 2017 zijn vruchten 
zal afwerpen. Spreker beseft dat dit voor een deel een algemeen probleem is. Hij vindt de 
stelling 'naar verwachting' te mager. De fractie van GroenLinks-PvdA vindt dat dit issue in 
2017 binnen de gemeente Leusden moet zijn geregeld. De regionale budgetten voor de 
laagdrempelige jeugdzorg zijn niet toereikend om aan de vraag te voldoen. Het is te 
makkelijk om te stellen dat de mogelijke overschrijding voor 2016 vanuit de reserve moet 
worden aangevuld. Bovendien leggen de lagere rijksbudgetten voor 2017 een extra druk op 
het beschikbare inkoopbudget voor 2017. Voor het risicomanagement en het 
weerstandsvermogen is de bandbreedte voor de ratio vastgesteld op 0,8-1,2. De ratio van 
0,82 past net binnen deze bandbreedte. Ongeveer een halfjaar geleden zat Leusden tegen 
de bovenkant van deze ratio. Het college constateert dat het beschikbare 
weerstandvermogen met € 1,4 miljoen daalt. Binnen de reserve sociaal domein is een 
surplus boven de afgesproken norm en ook de algemene reserve Grondbedrijf zit aan de 
bovenkant. Op basis hiervan wordt het totale weerstandsvermogen van Leusden en de 
begroting robuust verklaard. Boekhoudkundig kan dit kloppen. Het grondbedrijf heeft gezien 
de economische groei een goed perspectief, maar met allerlei effecten van buitenaf kan 
deze situatie omslaan. Voor het sociaal domein geldt de bovenbeschreven situatie niet. Zijn 
fractie vraagt aandacht voor deze kwetsbare situatie.
Tot slot de risicomonitor waarin de volgende waarschuwingen worden afgegeven. Het aantal 
bijstandscliënten stijgt snel, zeker door de toename van statushouders. De 
pensioenvoorzieningen van de wethouders vragen bijzondere aandacht en de 

6



bedrijfsvoering, de aansprakelijkheid en de fiscaliteit geven een zeker risico. Dit zijn 
structurele aandachtspunten. Hij hoopt dat hij voldoende heeft ingebracht om het college uit 
te dagen om samen met de raad op de euro's te blijven letten.

De heer Van den Brink zegt dat hij bij de informatieronde over de Najaarsnota aandacht 
heeft gevraagd voor duidelijkheid. De Najaarsnota is op bepaalde punten onleesbaar. De 
tabellen waarin verschillende jaartallen en cijfers worden genoemd, zijn zeer onduidelijk. Hij 
roept het college ertoe op ook bij deze informatie meer duidelijkheid te verschaffen. Een 
ander onderwerp zijn de grote tekorten in 2016 en 2017. Dat blijft een aandachtspunt voor de 
fractie van de ChristenUnie-SGP. Overschotten in de reserves moeten in sommige gevallen 
kunnen wegvallen tegenover zaken die in voorgaande jaren uit de reserves zijn gehaald. De 
ChristenUnie-SGP-fractie kan instemmen met het voorliggende raadsvoorstel.

De heer Piersma zegt dat de CDA-fractie met blijdschap heeft kennisgenomen van een 
aantal zaken die zijn aangepast naar aanleiding van de informatieronde. Er wordt nu een 
Najaarsnota vastgesteld waarin de zaken uit het begrotingsdebat zijn verwerkt. Hij vraagt het 
college of hiermee in de tijdplanning de komende jaren rekening kan worden gehouden. Er is 
dan voldoende tijd om de begrotingsafspraken mee te nemen in de Najaarsnota. De heer 
Sturkenboom heeft aangegeven dat de gemeente robuust op de euro's moet blijven letten. 
Spreker onderschrijft deze woorden; er moet voor worden gewaakt dat er geen dekking op 
dekking plaatsvindt. Hij is het ook eens met de woorden van de heer Van den Brink over het 
spreken in duidelijke taal. Als de gemeente meer transparantie toont, moet de informatie ook 
toegankelijk zijn voor de inwoners. Met de begrotingsbehandeling in gedachten stemt het 
CDA in met deze Najaarsnota.

De heer Mülder zegt dat de Najaarsnota wat D66 betreft niet meer in deze vorm zal 
terugkeren. De begrotingsapp heeft vanaf 2017 een andere vorm. De Voorjaars- en de 
Najaarsnota zullen naar verwachting ook een andere vorm krijgen. D66 is van mening dat de 
functie en timing van deze nota moeten worden herzien. Het heeft geen meerwaarde om 
medio december tachtig bladzijden beleidsvoortgang te bespreken. De raadswerkgroep 
Planning & Control moet hiermee aan het werk. In de Auditcommissie is afgesproken dat de 
werkgroep hiermee in januari 2017 van start gaat. Hij betreurt het dat de VVD niet is 
vertegenwoordigd in deze werkgroep. Hij nodigt de VVD nogmaals uit daarin zitting te 
nemen. Het college heeft de raad een nieuwe risicomonitor toegestuurd. Alle risico's in deze 
monitor hebben een passende beheersmaatregelen gekregen. De wethouder heeft uitgelegd 
hoe de begrotingswijziging gelezen moeten worden. Toch vraagt hij de wethouder of die ook 
inzicht kan geven in hoe de bedragen in de risicomonitor worden berekend. D66 kan zich 
vinden in de wijze waarop het college alle wijzigingen heeft verwerkt. Ook de verwerking van 
het raadsbrede amendement over het groenonderhoud is een stuk duidelijker geworden. Hij 
is blij dat met deze informatie zowel de VVD als het CDA de schroom hebben overwonnen 
om maatregelen te nemen en deze te dekken uit de reserves, natuurlijk wel binnen de 
marges die de raad heeft gesteld. D66 stemt in met deze nota.

Wethouder Dragt zegt dat het college inzicht zal geven in hoe de bedragen in de 
risicomonitor tot stand zijn gekomen. 

De heer Genders wil reageren op het verzoek van de heer Mülder. De VVD zal het verzoek 
in de eerstkomende fractievergadering bespreken.

Zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad:
1. de Najaarsnota 2016 vast te stellen; 
2. het voorlopig negatieve begrotingsresultaat van de Najaarsnota van € 173.400,00 in 

2016 en € 42.100,00 in 2017 te onttrekken aan de algemene reserve; basisdeel; 
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3. de structurele doorwerking van de Najaarsnota naar 2018 en verdere jaren c.q. het 
tekort in 2018 ad € 65.900,00 en de overschotten in de jaren 2019 en 2020 van 
respectievelijk € 90.600,00 en € 105.900,00 te betrekken bij het voorjaarsdebat 2017; 

4. reserve maatschappelijke vraagstukken in te stellen; 
5. de volgende begrotingswijzigingen vast te stellen: • Begrotingswijziging nr. 2016-1025; • 

Begrotingswijziging nr. 2017-1003; • Alsmede de begrotingswijzigingen: 1024, 1028, 
1031, 1032, 1034, 1036, 1037 en 1038.

8. RV 276031 Visie en beleidskader Sociaal Domein
De heer Sturkenboom vraagt wie tegen de uitgangspunten van deze nota kan zijn, omdat 
hierin passende steun wordt beloofd aan die mensen die dat nodig hebben. In de nota 
worden vier programmalijnen uitgewerkt: 

- eigen kracht en netwerken maximaliseren;
- samen de saamhorigheid versterken;
- versterken van preventie en vroegsignalering;
- maatwerkvoorzieningen voor bewoners.

Zijn fractie is blij dat de programmalijnen SMART zijn verwoord, alhoewel daaraan ook 
hardere cijfers mogen worden verbonden. Bij gebruikers en dienstverleners is dit heel goed 
te meten. Deze cijfers kunnen worden gelardeerd met voorbeelden die als leermoment 
kunnen dienen. Het college is bekend met de opzet van de monitor sociaal beleid van de 
raad en heeft op de voorstellen van de raad gereageerd. Er zullen een amendement en een 
motie worden ingediend over het sociaal domein en de fractie van GroenLinks-PvdA zal 
beide steunen. 
De grote uitdaging is om cliënten die niet of onvoldoende in beeld zijn, te volgen op de meer 
algemene beginselen, zoals eenzaamheid en depressie. Hij is voorstander van de 'open 
huiskamers' zoals deze worden geïnitieerd in diverse wijken in Leusden. Hij is benieuwd naar 
de opvatting van het college over het op enigerlei wijze faciliteren van deze sociale 
voorzieningen. Hij is ook benieuwd naar het initiatief van de Stichting Van Onderop. Zij 
verdient het dat er met ambtelijke ondersteuning een Leusdens akkoord op het gebied van 
welzijn tot stand komt. Daarmee wordt aangesloten bij zeer actuele ontwikkelingen. In de 
Tweede Kamer is uitgebreid gesproken over de nota Preventie. De minister heeft besloten 
om samenwerking tussen welzijn en zorg, sociale teams en zorgaanbieders, gemeenten en 
zorgverzekeraars mede mogelijk te maken. Hij hoort graag van het college hoe Leusden 
daarvan kan profiteren. Hij stelt vast dat de huisartsen en fysiotherapeuten in Leusden het 
convenant Leusden Fit hebben ondertekend. Hij verneemt graag de visie van het college 
over dit convenant en wat dit voor de inwoners van Leusden betekent. Datzelfde geldt voor 
de voorstellen die in het verlengde van de visie sociaal domein door het college worden 
voorgelegd. Zijn fractie gaat akkoord maar zal kritisch volgen op welke wijze het college 
Larikslaan2 en de samenwerking met de gemeente Amersfoort daadwerkelijk stuurt om tot 
een doelmatige dienstverlening te komen. Er wordt te veel verwezen naar ICT-problemen en 
het ontbreken van goede data. Spreker zal goed volgen of de bestemmingsreserve, waarvan 
ICT een onderdeel is, daadwerkelijk goed wordt besteed. Hetzelfde geldt voor de 
bestemmingsreserve binnen het sociaal domein maar daaraan heeft hij al eerder 
gerefereerd. Hij is benieuwd naar de reacties van het college.

De heer Mülder zegt dat het beleidskader een belangrijk document is omdat dit de kaders 
aangeeft voor een belangrijk beleidsveld, namelijk het sociaal domein. Als sociaal-liberale 
partij vindt hij het belangrijk dat de inwoners effectief en efficiënt worden geholpen. Inwoners 
moeten zoveel mogelijk worden geholpen zelfredzaam te zijn. Zijn fractie is verheugd dat 
deze punten aan bod komen in de vijf punten en vier programmalijnen zoals die zijn 
opgenomen in het kader. Het beleidskader is beter leesbaar dan de vorige nota. De 
inspraakprocedure was verfrissend en verdient verdere navolging. Hij is benieuwd naar de 
vertaling van deze nota. D66 gaat het liefst direct over naar de vereenvoudigde versie, want 
dat scheelt een vertaalslag en veel leeswerk. Zijn fractie is nieuwsgierig naar het 
uitvoeringsprogramma en hij wil van het college weten hoe het programma tot stand komt en 
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op welke wijze de raad hierop nog invloed kan uitoefenen. Stichting Van Onderop heeft een 
zorgakkoord voorgesteld. In het zorgakkoord worden welzijnsproblemen benoemd, zoals de 
vroegsignalering, het beschikbaar hebben van oplossingen en de koppeling van de inwoners 
aan deze oplossingen, dit alles in de wetenschap dat welzijnsproblemen vroeg of laat 
kunnen leiden tot zorgproblemen. In deze nota komen al deze problemen expliciet aan de 
orde. Het zorgakkoord benoemt ook oplossingen voor deze problemen. Hij is benieuwd of 
deze denkrichting in het uitvoeringsprogramma terugkomt. Hoe wil het college de 
Samenleving Voorop inzetten bij het opstellen van het uitvoeringsprogramma? Hij hoort van 
verschillende kanten dat het college zich moet concentreren op twee taken, namelijk: kaders 
stellen en controleren. Hij wil de kaders zo opstellen dat het controleren een eenvoudige 
handeling wordt met een voorspelbaar karakter. De raad heeft de monitor sociaal domein al 
vastgesteld, waarin is aangegeven wat de raad wil monitoren en controleren. De monitor 
verloopt nog niet geheel naar wens. Veel gegevens komen vertraagd binnen of zijn niet 
beschikbaar. In december is het cliëntbelevingsonderzoek over het onderdeel WMO 
ontvangen, een onderzoek dat er wettelijk gezien een halfjaar geleden al had moeten liggen.
Op basis daarvan wordt er een raadsbreed amendement ingediend over het sociaal domein.

"De raad van de gemeente Leusden, in vergadering bijeen op 15 december 2016;
Ondergetekende(n) stelt/stellen voor het beleidskader sociaal domein als volgt te wijzigen:

Aan het besluit een beslispunt (7) toe te voegen, als volgt:
7. Aan hoofdstuk 7.2 Informatiemanagement op blz. 20 bij subdoelstelling na de zin “7. De 

inhoudelijke rapportage en verantwoording vullen we structureel op uniforme wijze, zodat 
monitoring over het hele Sociaal Domein op strategisch, tactisch en operationeel niveau 
mogelijk wordt en aansluit bij de verschillende informatiebehoeften.” Toevoegen: “Die 
strategische aansluiting betekent o.a. dat de monitor (zie bijlage), zoals door de 
gemeenteraad is vastgesteld, in principe voor 1 juli na afloop van het ‘boekjaar’ volledig 
gevuld door het college aan de raad wordt gepresenteerd."

Toelichting:
1. In deze kadernota staat terecht een apart hoofdstuk over Informatiemanagement. Door 

daarbij expliciet te verwijzen naar de door de raad vastgestelde monitor, wordt een 
duidelijke en mooie invulling gegeven van het genoemde strategische informatieniveau. 
Door dan tevens de monitor in de bijlage op te nemen, garanderen we dat alle relevante 
uitgangspunten bij elkaar staan in deze kadernota.

2. De termijn van 1 juli verwijst naar art. 2.5.1. van de WMO waarin genoemd staat dat de 
cliëntervaringsgegevens voor die datum bekend moeten worden gemaakt. Ook de andere 
gegevens van de monitor zouden dan beschikbaar moeten zijn.

Mevrouw Van Eijden zegt het nu bijna twee jaar geleden is dat de invoering van de WMO, 
de Jeugdwet en de Participatiewet heeft plaatsgevonden. Het eerste 
cliënttevredenheidsonderzoek ziet er goed uit. Er zijn weinig klachten ontvangen. Dit is mede 
te danken aan de tomeloze inzet van Larikslaan2 maar ook aan de inzet van het college en 
de ambtenaren. Zij complimenteert alle betrokkenen met deze transitie.
Dan komt zij bij het nieuwe plan, de nota Visie sociaal domein. De tijd van transformatie 
breekt aan. Het doel dat wordt geformuleerd, is: de belangrijkste uitgangspunten voor de 
komende jaren zijn: ruimte bieden aan allerlei inspanningen van inwoners en organisaties en 
gemeente om met elkaar mogelijk te maken dat alle inwoners kunnen deelnemen aan de 
samenleving en dat kwetsbare inwoners kunnen rekenen op opvang en maatwerk. De 
gemeente zet in op een inclusieve samenleving waarin voor iedereen een plek is en waarin 
meedoen aan het maatschappelijk leven centraal staat. Dat is een uitgangspunt dat het CDA 
van harte ondersteunt. Vier aspecten wil zij nader belichten. Het eerste aspect is het 
zorgakkoord van stichting Van Onderop. Deze stichting heeft meerdere initiatieven richting 
het college geïnitieerd. Er zijn veel overeenkomsten tussen het zorgakkoord en de nieuwe 
visie, hoewel het college met betrekking tot het zorgakkoord daarin verder gaat. In paragraaf 
5.2 punt 4 wordt gesteld dat mensen met een beperking op een gelijkwaardige wijze mee 
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kunnen doen. Aansluitend bij Agenda 22 wil de gemeente de zelfredzaamheid en participatie 
in een inclusieve samenleving vergroten. De fysieke leefomgeving van kwetsbare burgers is 
op dit moment groot in het nieuws. Er zijn diverse signalen dat het nog niet zo eenvoudig is 
om deze mensen bij de samenleving te betrekken. Als voorbeeld noemt zij een ouder 
echtpaar dat heeft geprobeerd een aanleunwoning te huren in Achterveld. Dat is volstrekt 
onmogelijk vanwege alle huurregels. Zo zijn er meerdere voorbeelden bekend. Indien 
dergelijke aanleunwoningen niet voor iedereen geschikt zijn, is een uithuisplaatsing 
onvermijdelijk. Dat is juist wat de gemeente niet wil. Kan het college samen met de WSL 
extra aandacht geven aan de mogelijkheden tot geschikt wonen voor deze kwetsbare groep?
In de financiële alinea bij de reserve sociaal domein suggereert het college dat de afroming 
van de reserve sociaal domein wenselijk is. Betekent dit dat de afroming ten goede van de 
algemene reserve komt? De samenleving is zeer verontwaardigd dat gemeenten zoveel geld 
overhouden binnen het sociaal domein. Kostenbeheersing is belangrijk, maar opnieuw zijn er 
allerlei organisaties, met name de jeugdhulpverleningsorganisaties, die in financiële 
problemen komen. Sommige organisaties staan op de rand van een faillissement. Eerlijke 
tarieven zijn belangrijk voor een duurzame bekostiging. Hoe gaat het college daar de 
komende jaren voor zorgen?
Het CDA is mede-indiener van de motie cliëntenondersteuning en het amendement 
Beleidskader sociaal domein.

De heer Lensselink zegt dat er een nieuw beleidsplan voorligt. Hij meent dat het geen nieuw 
beleidsplan is want de vier doelstellingen zijn hetzelfde gebleven. Hij ziet het vooral als een 
beleidsupdate. Voor de raad is dat zonder een evaluatie van het eerdere beleid slecht te 
bepalen. Een evaluatie hoort onderdeel te zijn van een goede beleidscyclus. Aan de andere 
kant is een beleidscyclus van twee jaar wel erg kort om te evalueren. De raad moet het nu 
doen met de informatie die het college heeft gegeven. Terugkijkend denkt hij dat het beleid 
goed heeft uitgepakt. Hij weet hoe moeilijk het is een transitie met een dergelijke omvang uit 
te voeren. Hij complimenteert alle betrokkenen voor hun enorme inzet. Tegelijkertijd beseft hij 
dat het werk nog niet klaar is en dat er nog tal van verbeterpunten zijn. De commissie heeft 
in de monitor sociaal domein aanbevelingen gedaan en het college heeft de meeste van 
deze aanbevelingen ter harte genomen. Hij is erg benieuwd naar een uitvoeringsplan. Het 
verbeteren van eigen kracht, saamhorigheid in de maatschappij, en de versterking van 
vroegsignalering en preventie zijn belangrijke pijlers van het transformatiebeleid. In het 
beleidsplan is ook aandacht voor het organiseren van voorzieningen voor kwetsbare 
inwoners. De VVD wil niet dat er ernstige problemen ontstaan. De VVD steunt het 
beleidsplan, maar spreker geeft ook aan dat niet iedereen in staat is eigen netwerken te 
ontwikkelen. Deze inwoners moeten kunnen rekenen op daadwerkelijke ondersteuning. Het 
is van belang dat de gemeente de vinger aan de pols houdt en dat inzichtelijk wordt wat er in 
de samenleving gebeurt. Die monitoring moet een structurele plek krijgen in de 
beleidscyclus. De VVD is mede-indiener van het amendement van D66.
Bij de stukken heeft de raad ook kennis kunnen nemen van het onderzoek cliëntervaring 
WMO. Hierin wordt een overwegend positief beeld geschetst, maar hij mist hierin een 
toelichtend schrijven van het college of het tevreden is met deze uitkomst. Slechts een kwart 
van de cliënten is ervan op de hoogte dat zij gebruik kunnen maken van een onafhankelijke 
cliëntondersteuner. Dat betekent dat driekwart van de mensen deze ondersteuning niet kent. 
Dit baart de VVD, ondanks dat dit wellicht een regionaal of landelijk probleem is, wel zorgen. 
Het is verplicht de cliënt en zijn mantelzorger voor het onderzoek van de WMO te wijzen op 
gratis gebruik van een cliëntondersteuner. Mensen met een fysieke of een verstandelijke 
beperking willen net als iedere andere inwoner sociale en maatschappelijke rollen vervullen. 
Zij moeten daarvoor net als iedereen keuzen maken die te maken hebben met opleiding, 
werk en gezinsleven. Soms hebben inwoners daarbij ondersteuning nodig. Onafhankelijke 
cliëntondersteuning is voor gemeenten geen bedreiging maar een kans om mensen met een 
beperking daadwerkelijk in hun kracht te zetten. Cliëntondersteuning gaat over het 
versterken van zelfregie bij inwoners. Het is belangrijk dat deze ondersteuning meer 
aandacht krijgt, omdat slechts 25% van de inwoners bekend is met deze ondersteuning. De 
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VVD dient samen met het CDA en GroenLinks-PvdA een motie in waarin het college ertoe 
wordt opgeroepen de bekendheid met betrekking tot de onafhankelijke ondersteuning 
aanzienlijk te verbeteren.
In het beleidsplan staan veel goede zaken vermeld. Hij is blij dat de frontoffice van 
Larikslaan2 voor Werk en Inkomen wordt versterkt. De VVD ziet het beleidsplan als een stap 
verder en hij ziet reikhalzend uit naar het uitvoeringsplan.

"De raad van de gemeente Leusden, in vergadering bijeen op 15 december 2016;

overwegende dat:
 uit het rapport onderzoek Cliëntenervaring Leusden d.d. december 2016 naar voren komt 

dat slechts een kwart van de cliënten wist dat ze gebruik konden maken van een 
onafhankelijke cliëntondersteuner; 

 in de nieuwe Wmo 2015 staat dat gemeenten per 1 januari 2015 verplicht zijn om 
cliëntondersteuning als kosteloze algemene voorziening te organiseren voor alle 
(groepen) burgers; 

 het van belang is dat het de inwoners dan ook goed bekend is dat de gemeente dit 
organiseert;

verzoekt het college:
 er zorg voor te dragen dat bij het volgende onderzoek cliëntervaring Wmo het aantal 

respondenten dat ermee bekend is dat gebruikgemaakt kan worden van onafhankelijke 
cliëntenondersteuning, aanzienlijk is toegenomen;

en gaat over tot de orde van de dag."

Mevrouw Pouwels zegt dat het beleidskader een prachtig stuk is met aan de ene kant 
ideaalbeelden en aan de andere kant de nuchtere werkelijkheid. Het is mooi dat het stuk tot 
stand is gekomen met behulp van de inwoners. Het is geen evaluatie met getallen als 
uitkomst maar het gaat om gesprekken met inhoud en aandacht voor wat er in de toekomst 
nodig is. Het is wel zinvol de getallen uit het cliëntervaringsonderzoek mee te nemen. De 
nuchtere werkelijkheid is dat er een toenemende tweedeling in de samenleving is. Er is een 
toenemend gebruik van internet in een wereld waarin een groep mensen niet meer mee kan 
doen. Deze groep dreigt te vereenzamen. Mensen moeten langer thuis wonen en er wordt 
een beroep gedaan op hun directe omgeving en mantelzorgers. Er zijn kinderen die door 
diverse oorzaken thuis in de knel komen. Er wordt saamhorigheid nagestreefd maar dit komt 
niet altijd overeen met de gezonde individualistisch ingestelde mens. De gemeente moet 
regelmatig kijken wat er kan worden gedaan om te komen tot een inclusieve samenleving 
waarin voor iedereen plek is.
De ChristenUnie-SGP-fractie is blij met een aantal ontwikkelingen waarvoor al vaker 
aandacht is gevraagd, zoals het nadrukkelijk benoemen van Agenda 22, ook wel bekend als 
het VN-verdrag voor mensen met een beperking. Zij hoopt een integrale aanpak van dit 
onderwerp in diverse projecten terug te zien. Zij is blij dat de groep mensen met een lichte 
beperking nadrukkelijker de aandacht krijgt. Het is niet bekend om hoeveel mensen in 
Leusden dit gaat. Het is goed dat de dagbesteding nadrukkelijk in het vizier komt. Dit wordt 
gedaan in het kader van bestrijding van eenzaamheid, de ontlasting van de mantelzorger of 
als opstap om voorzichtig aan het werk te gaan. Ze is blij dat er een separate jeugdagenda 
komt. Het is heel belangrijk dat er voor kinderen goede ondersteuning is. De visie schetst 
mooie doelen die kunnen worden nagestreefd. Sommige mensen ervaren de werkelijkheid 
anders en voor hen is die werkelijkheid ook anders. Zij hoopt dat de gemeente alles op alles 
zal zetten om voor iedereen zijn droom waar te maken. Zij heeft nog een paar opmerkingen 
en vragen.
Leusden bruist van energie en heeft een prachtige samenleving met veel oog voor sociale 
samenhang. Van Onderop wil met deze energie aan de slag en met veel betrokkenen komen 
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tot een zorg- en welzijnsakkoord. Zij heeft meer organisaties gesproken die graag verbinding 
zoeken. Zij adviseert Van Onderop niet te wachten op het college maar zelf organisaties uit 
te nodigen met als doel: verdere verbinding zoeken. De eerste stap daarin is kennismaken 
met elkaar.
In 2014 is het recht op cliëntondersteuning in de wet vastgelegd. Mensen die aankloppen bij 
Larikslaan2 hebben recht op ondersteuning. Zij is verbaasd dat zo weinig mensen op de 
hoogte zijn van de mogelijkheid voor deze ondersteuning. Waarom kent slechts 25% van de 
inwoners de mogelijkheid voor deze ondersteuning. Kan dit worden verbeterd? Leusden kent 
een WMO-adviesraad en platform sociale zekerheid. Dat zijn adviesorganen voor het 
college. De WMO-adviesraad wordt opgeheven en daarvoor in de plaats krijgt de gemeente 
een Participatieraad. Deze overgang verloopt niet naar ieders tevredenheid. Zij hoort graag 
wat het college hieraan wil doen want het zijn clubs die de raad altijd van waardevolle input 
voorzien met betrekking tot het sociaal domein.
In dit document gaat het om de visie op het sociaal domein en het werk in Leusden. Wat doet 
de gemeente voor mensen die grote en complexe zorg nodig hebben en die te maken 
hebben met de Wet langdurige zorg, die meerdere domeinen betreft? Hoe kan Leusden nog 
een extra stap zetten om nog meer voor deze mensen te kunnen betekenen? Larikslaan2 
kan hierin een proactieve houding aannemen. Die kan meedenken, waarbij het uitgangspunt 
is dat mensen recht hebben op goede zorg. De reserve sociaal domein wordt nu op € 1 
miljoen gehouden. Het extra geld moet wel worden gebruikt voor het sociaal domein en niet 
voor lantaarnpalen. De ChristenUnie-SGP-fractie deelt de uitgangspunten voor passende 
ondersteuning. Het uitvoeringsplan volgt nog, maar zij vindt dat Leusdenaren met de 
uitvoering aan de slag moeten.

Wethouder Overweg dankt de raad voor de complimenten voor het stuk. Het is een stuk dat 
in samenwerking met de samenleving is ontwikkeld. De complimenten geeft hij graag door 
aan de ambtenaren die hem hebben ondersteund. De heer Sturkenboom heeft gevraagd of 
het college sociale voorzieningen gaat faciliteren. Het college steunt initiatieven in eerste 
instantie met kennis en in de tweede instantie met een netwerk. Als laatste steunt de 
gemeente sommige initiatieven met incidentele middelen. Hij kent een aantal initiatieven en 
de gemeente is daarbij nauw betrokken. De samenlevingsontwikkelaar brengt daar veel van 
het netwerk naartoe. Veel fracties hebben aandacht gevraagd voor Van Onderop. Spreker 
heeft deze organisatie uitgedaagd door haar te vragen een deel van het 
uitvoeringsprogramma voor haar rekening te nemen. Zij heeft plannen kort geformuleerd en 
het college kijkt of deze organisatie een deel van het uitvoeringsprogramma over kan nemen 
waarbij de gemeente de ambtelijke ondersteuning verzorgt. Het is de bedoeling dat de 
verschillende organisaties elkaar vinden om zo gezamenlijk het verschil te kunnen maken 
richting de Leusdense inwoners.
In de Tweede Kamer is de preventie besproken. Het Zilveren Kruis zal daarbij een goede rol 
kunnen spelen. De gemeente voert gesprekken met huisartsen en fysiotherapeuten. Als de 
gemeente samen met deze beroepsgroepen goede plannen kan maken, is het wellicht 
mogelijk daarvoor goede financieringsbronnen aan te boren. Als voorbeeld noemt hij het 
bewegen voor ouderen. De fysiotherapeuten krijgen dit nu niet vergoed. Het zou mooi zijn 
als de zorgverzekeraars inzien dat deze vorm van bewegen preventief werkt. Het college 
steunt deze initiatieven en gaat daarmee aan de slag.
Het convenant Leusden Fit is ondertekend. De partijen die het convenant hebben 
ondertekend, krijgen daardoor ook een signalerende functie toebedeeld. Leusden Fit is 
gestart met de jongeren, maar de gemeente wil dit graag uitbreiden, zodat ook de ouderen 
hierbij worden betrokken.
D66 vroeg naar infographics. De heer Mülder wil geen stukken meer maar alleen tekeningen. 
Deze stukken zijn inmiddels toegestuurd en hij denkt dat deze zijn ondergebracht bij de 
raadsvergadering van januari 2017.
Bij het uitvoeringsprogramma is onder meer Stichting Van Onderop betrokken, maar er zijn 
meerdere organisaties die hieraan meewerken. Er is een initiatief om al deze partijen bijeen 
te brengen zodat zij gevonden kunnen worden. Het uitvoeringsprogramma wordt met deze 
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burgers verder uitgewerkt. Het blijft wel de verantwoordelijkheid van het college want het 
uitvoeringsprogramma moet wel worden vastgesteld. Het is een collegebevoegdheid maar 
spreker zal de raad via de Raadsinformatiebrief informeren. In het amendement staat dat de 
monitor moet worden opgenomen in het uitvoeringsplan. Dat wordt ondersteund door het 
college. Het college zal in juni en december een monitor uitbrengen. In het amendement 
wordt alleen over een monitor in juni gesproken. Dat betekent dat hij maar één monitor hoeft 
uit te brengen.
Het college is al langer in het bezit van het cliënttevredenheidsrapport, maar dit rapport 
maakt onderdeel uit van de monitor. Het college zal het rapport samen met de monitor en 
een toelichting daarop in één keer naar de raad sturen. Als hij het rapport separaat verstuurt, 
kan dat op onderdelen verkeerd worden geïnterpreteerd.
Mevrouw Van Eijden heeft gevraagd naar Agenda 22 en koppelt daar het thema wonen aan. 
Agenda 22 wordt meegenomen in het uitvoeringsprogramma. Het thema wonen is lastig 
want daarover worden afspraken gemaakt met de WSL die binnenkort worden ondertekend. 
Bij de actualiteiten heeft wethouder Van Beurden al aangegeven dat het college op dit 
moment geen grote problemen ziet. Hij adviseert de raadsleden voorbeelden aan te leveren 
zodat aan de hand van deze voorbeelden kan worden gekeken wat Leusden in de 
regelingen nog mist. Het uitgangspunt van het college is dat het geld dat wordt ontvangen 
voor het sociaal domein daaraan wordt uitgegeven. Dat is duurzaam bekostigen. Dat komt 
ook terug bij het agendapunt over de huishoudelijke hulp. Daar komt de gemeente geld te 
kort, maar door inventieve maatregelen denkt het college dit te kunnen oplossen.
Met betrekking tot de motie over onafhankelijke cliëntenondersteuning: hij heeft hierover 
contact gehad met Larikslaan2. Larikslaan2 geeft aan dat er een categorie mensen is die 
met enkelvoudige vragen komen en dan wordt er niet altijd op de mogelijkheid van 
cliëntondersteuning gewezen. Andere cliënten ontvangen al langer begeleiding en hebben 
eerder al gebruikgemaakt van een onafhankelijk cliëntondersteuner. Het kan voorkomen dat 
mensen deze ondersteuning niet als positief hebben ervaren en daardoor aangeven hiervan 
geen gebruik meer te willen maken. De cliëntondersteuning is bij 25% van de inwoners 
bekend. In vergelijking met andere gemeenten is dit een heel redelijk percentage. Hij heeft 
geen gemeente kunnen vinden waar meer dan 30% van de inwoners bekend is met 
cliëntondersteuning. Hij vraagt of de indieners de motie zodanig willen wijzigen dat het 
college wordt gevraagd de inspanningsverplichting te vergroten. Als Larikslaan2 wordt 
gevraagd de bekendheid substantieel te verhogen, is dat voor Larikslaan2 een onmogelijke 
opdracht. Larikslaan2 besteedt hieraan al veel aandacht.
Vanaf januari 2017 gaat er een project van Abrona en Futurum van start om mensen met een 
beperking werk aan te bieden. De gemeente is hierin een voorbeeld. Mensen met een 
beperking zijn werkzaam in de schoonmaak in de buitendienst.
Het opzetten van een Participatieraad heeft langer geduurd omdat er een verschil van inzicht 
was over het inrichten van deze raad. De beide adviesorganen wilden graag een aparte 
status behouden, maar het college wilde dat er één nieuwe Participatieraad zou worden 
opgericht. Tijdens de laatste bijeenkomst is afgesproken dat er een nieuwe Participatieraad 
komt. Daarnaast komt er een digitaal platform. Deze plannen worden in het voorjaar van 
2017 verder uitgewerkt. Binnenkort worden de vacatures voor de Participatieraad 
bekendgemaakt. Verder vraagt mevrouw Pouwels aandacht voor de complexe zorgvraag. Er 
zijn complexe situaties waarbij de gemeente niet altijd het alleenrecht heeft. Daarin spelen 
de zorgverzekering en de Wet langdurige zorg een rol. Daardoor kunnen mensen tussen wal 
en schip vallen. Als een dergelijke situatie zich voordoet, probeert de gemeente Leusden dit 
via maatwerk op te lossen. Hij heeft de huisartsen en fysiotherapeuten ertoe opgeroepen dit 
probleem in Den Haag namens de gemeente kenbaar te maken. De gemeenten pakken dit 
probleem vaak op, terwijl andere organisaties daarin ook een verantwoordelijkheid hebben.

De heer Mülder zegt dat de wethouder hem heeft uitgenodigd het amendement eventueel te 
wijzigen. Het amendement wordt niet gewijzigd. Als de raad voor 1 juli 2017 een ingevulde 
monitor ontvangt, loopt dat synchroon met de planning- en controlcyclus. Dit moet voldoende 
moet zijn. Dat laat onverlet dat er over 2016 nog wel een monitor moet komen. De 
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wethouder heeft voorgesteld het rapport tijdens een presentatieavond toe te lichten en die 
suggestie zal hij meenemen naar het presidium.

De heer Lensselink zegt dat de wethouder aangeeft dat niet iedereen wordt geïnformeerd 
over de cliëntondersteuning. De wetgever hecht eraan dat deze ondersteuning bij cliënten 
over het voetlicht wordt gebracht. In de wet staat opgenomen dat het college verplicht is de 
cliënt en zijn mantelzorger te wijzen op het gratis afnemen van onafhankelijke 
cliëntenondersteuning. Deze informatie hoeft niet altijd in een persoonlijk gesprek naar voren 
te worden gebracht maar cliënten kunnen ook worden geïnformeerd via een folder of een 
bericht op de website. Op de website van de gemeente Leusden en het sociaal plein staat 
geen informatie over onafhankelijke cliëntenondersteuning. Dat kan beter. Het gaat erom dat 
de gemeente cliëntenondersteuning belangrijk vindt en dat daarin een ambitie wordt 
uitgesproken. Het is niet zo dat de VVD de lat zo hoog wil leggen dat deze voor het college 
niet haalbaar is. De VVD wil dat het college een inspanning levert zoals ook in de wet is 
opgenomen. In 2017 kan de gemeente zich op die manier spiegelen aan andere gemeenten. 
Als Leusden dan goed scoort, is de VVD tevreden. Hij zal de motie ongewijzigd indienen.

Het amendement wordt unaniem aangenomen.

Zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad:
1. de geamendeerde visie en het beleidskader Sociaal Domein 2017-2018 vast te stellen, 

met daarbij de volgende uitgangspunten: 
 passende ondersteuning voor wie een steun in de rug nodig heeft; 
 de mogelijkheid om goed en zelfstandig te kunnen (blijven) wonen en leven; 

 waarbij de verbinding tussen mensen – via digitale én werkelijke ontmoeting – 
vanzelfsprekend is; 

 iedereen, ongeacht sociale status, gelijkwaardig kan meedoen; 

 de eigen kracht van inwoners, zowel individueel of collectief wordt versterkt. 
2. te werken met de volgende programmalijnen: 

 stimuleren van maximaal gebruik van eigen kracht en gebruik van persoonlijke 
netwerken; 

 samen aan de slag om de saamhorigheid in Leusden te versterken; 

 versterken van preventie en vroegsignalering; 

 organiseren van maatwerkvoorzieningen voor kwetsbare inwoners. 
3. aan de hand van de programmalijnen de doelstellingen binnen het Sociaal Domein voor 

de komende twee jaar vast te stellen; 
4. ten laste van de reserve Sociaal Domein € 242.000 incidenteel beschikbaar te stellen 

t.b.v. extra capaciteit voor de uitvoering van taken in het Sociaal Domein; 
5. ten laste van de integrale begroting van het sociaal domein € 112.000 structureel 

beschikbaar te stellen t.b.v. extra capaciteit voor de uitvoering van taken in het Sociaal 
Domein; 

6. de financiële gevolgen te verwerken in de Voorjaarsnota 2017.

De motie wordt unaniem aangenomen.

9. RV 275693 Algemene voorziening Hulp bij het huishouden
Mevrouw Den Herder zegt dat de aanleiding voor het opstellen van dit raadsvoorstel is dat 
de bestaande overeenkomsten met de zorgaanbieders niet kunnen worden verlengd. Er 
moet een nieuwe aanbestedingsprocedure worden gevolgd. Om de bestaande 
voorzieningen te kunnen continueren vraagt het college de raad om te besluiten tot het 
verlengen van de algemene voorziening met drie jaar en een eigen bijdrage van de cliënt 
vast te stellen op € 12,50. Omdat dit een voortzetting is van de huidige regeling, gaat D66 in 
principe akkoord met het voorstel. In de toelichting op het raadsvoorstel legt het college uit 
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dat er een prijsstijging van € 48.000,00 wordt verwacht. Deze prijsstijging wil het college 
opvangen door een andere inrichting van de huishoudelijke hulp gecombineerd met een 
stringentere indicatiestelling door te voeren. Uit de toelichting blijkt niet of deze strengheid 
van toepassing is op de algemene voorziening of op de maatwerkvoorziening. Als de lichte 
toegangscriteria worden ingevoerd om de te verwachten stijging van kosten van de 
algemene voorziening te neutraliseren, heeft dat onvermijdelijk tot gevolg dat mensen ofwel 
geen hulp in de huishouding meer krijgen of dat de hulp nog verder moet worden beperkt. 
Als met strengheid wordt bedoeld de instroom op maatwerk in te dammen, betekent dit dat 
mensen gebruik moeten blijven maken van de goedkopere algemene voorziening. De vraag 
is of de voorziening dan meer geld gaat kosten. Larikslaan2 laat D66 desgevraagd weten al 
het mogelijke te doen om zoveel mogelijk mensen in de algemene voorziening te houden. 
Omdat de uitkomst van de pilots die de gemeente wil uitvoeren met de zorgaanbieders nog 
onduidelijk is, is het maar zeer de vraag of de financiële doelstellingen gehaald zullen 
worden en of dit niet ten koste gaat van de hulpverlening. D66 heeft de behoefte de vinger 
aan de pols te houden. De extra uitgaven om meer zorg te bieden zijn daarbij niet leidend. 
Wat leidend moet zijn, is het zorgzaam omgaan met mensen die deze hulp nodig hebben. In 
dit verband vraagt D66 het college de toezegging de gewijzigde criteria dan wel de 
gewijzigde methodiek om een stringentere indicatiestelling aan de raad bekend te maken. 
Verder moet het college de raad met betrekking tot het afsluiten van de contracten 
informeren over de gemaakte afspraken met de zorgaanbieders om de financiële 
doelstellingen te realiseren zonder dat de hulpverlening daaronder lijdt.

Mevrouw Pouwels zegt dat de ChristenUnie-SGP akkoord gaat met het voorstel. Zij vindt het 
jammer dat alleen de algemene voorziening op de agenda staat en dat de 
maatwerkvoorziening niet wordt genoemd. Het college wil andere aanbieders erbij 
betrekken. Innovatie is welkom maar daarbij mag de signalerende rol niet uit het oog worden 
verloren. Als huishoudelijke hulp het enige contact is dat mensen nog hebben, is het zeer 
waardevol als deze hulp ook andere netwerken kan spreken. De SMBL heeft dit zorgpunt 
terecht geuit.

Mevrouw Van Eijden zegt dat de algemene voorziening hulp bij het huishouden voorligt. Het 
is fijn dat deze algemene voorziening de komende drie jaar in stand blijft en dat er eenvoudig 
toegankelijke hulp blijft. Deze voorziening zou in het oorspronkelijke plan per 1 januari 2017 
verdwijnen. Het huishouden realiseren is heel belangrijk zodat mensen langer thuis kunnen 
blijven wonen. Innovatie met hulp bij de maaltijd of het doen van boodschappen is een 
volgende stap om mensen langer thuis te kunnen laten wonen. Het CDA heeft een punt van 
zorg bij het voorstel. In de financiële paragraaf staat dat de gemeente € 48.000,00 te kort 
komt en dat dit bedrag niet wordt uitgegeven maar dat dit bedrag wordt gecompenseerd door 
stringenter te indiceren. In het stuk staat: het principe van een algemene voorziening is dat 
er geen uitgebreide indicatiestelling aan ten grondslag ligt. Dit uitgangspunt sluit aan bij de 
uitgangspunten van de laagdrempelige toegang en eigen kracht. Later in het stuk wordt 
aangegeven dat er stringenter wordt geïndiceerd. Hoe wil het college dit met elkaar rijmen? 
Het CDA meent dat dit niet samengaat. Uit de nota blijkt dat er een reserve sociaal domein 
aanwezig is van € 1,8 miljoen. Waarom wordt het bedrag van € 48.000,00 niet uit deze 
reserve gehaald? Het CDA ziet graag dat er wordt geïnnoveerd en dat er nieuwe diensten 
worden gerealiseerd, maar het dient geen bezuinigingstaakstelling te zijn. Het CDA ziet 
graag dat het college zuinig met het geld omgaat, maar een eerlijke en fatsoenlijke 
bekostiging is op zijn plaats. Zij ziet graag dat het college zich inzet voor mensen die niet 
zonder deze hulp kunnen. Een stringente indicatie past niet bij een algemene voorziening. 
Verder ziet zij graag dat er continuïteit van zorg is, zoals de Algemene maatregel van bestuur 
dit van de gemeenten vraagt.

De heer Roskam complimenteert de wethouder met deze nota. Het is een goede nota en 
zakelijk is er voldoende ruimte om het bedrag van € 48.000,00 te verwerken. Het is goed dat 
er de komende jaren een stabiele omgeving is voor deze groep mensen. De belangrijkste 
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vragen van de VVD zijn in de informatieronde in belangrijke mate beantwoord. Het is goed 
dat deze informatieronde is gehouden waarbij de diverse fracties stevig met elkaar in debat 
zijn geweest. Hij complimenteert het college met de doorgevoerde veranderingen. De VVD 
kan instemmen met het voorstel.

Mevrouw Koetsenruijter heeft het collegenieuws gelezen en wil daar toch nog even op 
terugkomen. Er wordt gemeld dat de nieuwe aanbieders zich bereid hebben verklaard de 
levering van hulp bij het huishouden voort te zetten totdat de nieuwe 
raamwerkovereenkomsten zijn afgesloten. De aanbiedende partijen vragen om een 
tariefsverhoging vanwege de cao-loonsverhogingen. De fractie van GroenLinks-PvdA vindt 
het goed dat deze loonsverhoging wordt doorberekend omdat de lonen in deze sector niet 
hoog zijn. Kan de raad ervan uitgaan dat de genoemde eigen bijdrage in het raadsvoorstel 
ongewijzigd blijft? Blijft de eigen bijdrage van € 12,50 een-op-een gehandhaafd ook na 
bijstellen van de raamovereenkomst? In de nota staat dat de eigen bijdrage van € 12,50 aan 
de hoge kant is. In de praktijk zijn er 'zwartwerkers' die het werk voor hetzelfde bedrag 
uitvoeren. Het is aan de cliënt of deze gebruik wil maken van het gemeentelijke aanbod. Zij 
is benieuwd wat de uitkomst zal zijn van het voorgestelde onderzoek om deze voorziening 
breder toegankelijk te maken. Wat worden de daarbij voorgestelde tarieven? In het voorstel 
wordt gesproken over een stringente indicatiestelling. De fractie van GroenLinks PvdA maakt 
zich zorgen over de inzet van het personeel als gebruik wordt gemaakt van een 
schoonmaakbedrijf in samenwerking met de zorgaanbieders. Veel mensen in deze sector 
hebben in het verleden hun baan al verloren. Is bij de gemeente bekend hoeveel mensen in 
Leusden behoefte hebben aan thuiszorg? Is bekend hoeveel mensen geen gebruik maken 
van het gemeentelijk aanbod omdat dit te duur is? GroenLinks-PvdA vindt het belangrijk dat 
inwoners goed worden geïnformeerd over de wijzigingen en dat de continuïteit wordt 
gewaarborgd. De klanten moeten tevreden zijn en blijven. Zij wacht de reactie van de 
wethouder af. De fractie van GroenLinks-PvdA zal het voorstel steunen.

Wethouder Overweg zegt dat een stringentere indicatie in een bepaalde context gezien 
moet worden. De gemeente zal niet per direct stringenter gaan indiceren. De gemeente komt 
geld te kort door volumestijging omdat er meer ouderen zijn. Daarnaast wordt er een 
prijsverhoging doorgevoerd. De eerste inzet van de gemeente is innovatie. Dat gebeurt via 
twee pilots. In de eerste pilot wordt gekeken of er combinaties gemaakt kunnen worden in de 
begeleiding. De andere pilot kijkt of er combinaties gemaakt kunnen worden met de 
zogenoemde schoonmaakhulp. Dat laatste onderwerp ligt gevoelig bij de raad omdat de 
signalerende functie in gevaar komt. Er is een aantal organisaties die iets meer bieden dan 
alleen schoonmaakwerk. Zij hebben het college gevraagd hen uit te dagen om deze functie 
op een goede manier in te vullen. Zij geven aan de signalerende functie goed te kunnen 
uitvoeren en het contact te kunnen onderhouden met Larikslaan2. Spreker wil deze uitdaging 
oppakken en kijken of daarin met de huidige aanbieders een samenwerking kan worden 
gevonden. Deze werkwijze wil hij binnen een pilot onderzoeken. De stringentere indicatie is 
een optie als de huidige voorstellen niet blijken te werken. Voordat het college dit doorvoert, 
komt hij eerst terug bij de raad. De huidige regels zullen wel scherper worden toegepast. Bij 
echte veranderingen zal hij zich altijd eerst tot de raad wenden. De signalering wil de 
gemeente niet alleen bij de huishoudelijke hulp maar ook bij andere instanties neerleggen. 
Daarvoor zijn al diverse initiatieven genoemd. Mevrouw Van Eijden ziet een tegenstelling 
tussen eigen kracht en stringenter indiceren. Het stringenter indiceren geldt alleen voor het 
maatwerk en niet voor de algemene voorziening. Het bedrag van € 48.000,00 mag niet uit de 
algemene reserve worden gehaald. Financiering moet plaatsvinden vanuit de begroting. In 
incidentele gevallen mag er een beroep worden gedaan op de algemene reserve.
Er kan alleen een beroep worden gedaan op de algemene reserve als er een overschrijding 
plaatsvindt of als dit wordt veroorzaakt door een risico uit de samenleving.

Mevrouw Van Eijden zegt dat de financiering gaat over een periode van drie jaar. Dan 
betreft het toch incidenteel geld?
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Wethouder Overweg antwoordt dat de investering na drie jaar niet stopt. Als wordt 
aangegeven dat de voorziening in deze drie jaar moet worden afgebouwd, kan het college 
overwegen dit geld uit de algemene reserve te halen. 

Mevrouw Van Eijden zegt dat de wethouder suggereert dat de reserve in het sociaal domein 
wordt afgeroomd naar de algemene reserve. Zij meent dat het geld vanuit het sociale domein 
dan ook voor deze voorziening kan worden ingezet. Het betreft incidentele kosten. 

Wethouder Overweg antwoordt dat hij hierover niet in discussie gaat. Als zij van mening is 
dat er voldoende geld aanwezig is binnen het sociaal domein, moet bij de begroting worden 
vastgesteld dat er meer geld moet worden uitgetrokken voor de huishoudelijke hulp. Dit kan 
niet vanuit de reserve worden gefinancierd.
De eigen bijdrage van € 12,50 staat vast. De raad gaat over het vaststellen van de eigen 
bijdrage. Als daarin een aanpassing plaatsvindt, komt hij daarvoor terug bij de raad. De 
innovaties met betrekking tot het maatwerk worden binnen de daarvoor geldende grenzen 
doorgevoerd. De gemeente meent dat de meeste mensen die gebruik kunnen maken van 
deze regeling, wel in beeld zijn. De gemeente zal wel meer informatie verstrekken zodat 
mensen weten van welke hulp zij gebruik kunnen maken. Er zijn niet veel mensen die 
aangeven de eigen bijdragen te hoog te vinden, maar als er een financieel probleem 
ontstaat, zal de gemeente hiervoor maatwerk inzetten.

Mevrouw Den Herder dankt de wethouder voor zijn antwoorden. De wethouder heeft 
aangegeven dat de regels stringenter worden toegepast. Larikslaan2 zegt dat dit niet van 
toepassing is. Wat wil de wethouder stringenter gaan toetsen? Verder heeft de wethouder 
niet aangegeven of hij de raad wil betrekken bij het maken van afspraken met de 
zorgaanbieders. Kan de wethouder dit verder toelichten?

Wethouder Overweg antwoordt dat het stringenter toetsen niet inhoudt dat er een nieuwe 
regels worden ingevoerd. Hij zal de regels wel scherper toepassen. Als er nieuwe regels 
worden opgesteld, komt hij terug bij de raad. Hij zal niet met de raad afstemmen hoe de 
gemeente met de aanbieders omgaat. De raad stelt het beleid vast en vervolgens maakt hij 
afspraken met de zorgaanbieders. Hij zal de raad achteraf via het collegenieuws informeren.

Mevrouw Den Herder dankt de wethouder voor zijn antwoord. Zij ziet de informatie via de 
Raadsinformatiebrief graag tegemoet. Zij hoopt niet dat Larikslaan2 nog strenger zal moeten 
indiceren.

Zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad:
1. de algemene voorziening hulp bij het huishouden (Wmo) ingesteld bij raadsbesluit van 9 

juli 2014, nummer 227744, vanaf 1 januari 2017 met drie jaren te verlengen; 
2. het bedrag dat de cliënt betaalt voor de algemene voorziening HH per 1 januari 2017 vast 

te stellen op € 12,50 per uur.

Hamerstukken

6. RV 275244 Kredietaanvraag uitvoering verkeerplan Achterveld fase 1 
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad:
1. in te stemmen met het verkeersplan Achterveld fase 1; 

a. aanleg betonnen fietspad met een streefbreedte van 3,5 meter; 
b. brommers op de rijbaan; 
c. verlaging snelheid van 80 naar 60 km/uur; 
d. verlaging snelheid van 50 naar 30 km/uur; 
e. aanleg zes 60km-drempels; 
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2. een uitvoeringskrediet beschikbaar te stellen van € 1.973.000,00 voor de uitvoering van 
fase 1 van het verkeersplan Achterveld en de aanleg van glasvezelkabel langs de 
Hessenweg;

3. de werkzaamheden van fase 1 te bekostigen vanuit in de begroting aanwezige 
grootonderhoudsgelden ad € 733.000,00 aangevuld met: 

- provinciale subsidie ter hoogte van € 650.000,00; 
- een bijdrage vanuit de reserve bovenwijkse voorzieningen ter hoogte van € 590.000; 
- de van de glasvezelexploitant te ontvangen bijdrage in mindering te brengen op de 

bovengenoemde bijdrage vanuit de reserve bovenwijkse voorzieningen; 
4. het in maart 2016 beschikbaar gestelde voorbereidingskrediet van € 200.000 te verlagen 

tot € 100.000 teneinde daarmee de bovengenoemde bijdrage vanuit de reserve 
bovenwijkse voorzieningen voor fase 2 mogelijk te maken; 

5. hiertoe begrotingswijziging met nummer 2016 – 1039 vast te stellen.

10. RV276221 Verordening Jeugdhulp WMO 2017
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad:
1. de Verordening Jeugdhulp gemeente Leusden 2017 vast te stellen; 
2. de Verordening Maatschappelijke Ondersteuning Gemeente Leusden 2017 vast te stellen.

11. RV276255 Verordening kwaliteit vergunningverlening, toezicht en handhaving 
omgevingsrecht 2017

Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad de 
Verordening kwaliteit vergunningverlening, toezicht en handhaving omgevingsrecht 
gemeente Leusden 2017 vast te stellen.

12. RV276251 Wijziging Gemeenschappelijke regeling RUD Utrecht
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad 
toestemming te verlenen voor wijziging van de Gemeenschappelijke Regeling RUD Utrecht.

13. RV 276412 Tweede begrotingswijziging GGDrU 2016 
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad geen 
zienswijze in te dienen voor de begrotingswijziging 2016-2 en in te stemmen met de tweede 
begrotingswijziging 2016 van de GGDrU.

14. RV274804 Afvalstoffenverordening 2017
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad:
1. de Afvalstoffenverordening gemeente Leusden uit 2014 in te trekken; 
2. de Afvalstoffenverordening gemeente Leusden 2017 vast te stellen; 
3. de inzameling van grondstoffen uit scholen te verklaren tot algemeen belang van in het 

kader van artikel 25h, lid 6 van de Mededingingswet.

15. RV275845 Belastingverordeningen 2017
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad conform het 
voorstel. 

16. RV276771 Opdrachtverlening accountantsdiensten
Zonder beraadslaging en zonder hoofdelijke stemming besluit de gemeenteraad BDO Audit 
en Assurance B.V. te Amsterdam de opdracht te gunnen tot het verlenen van 
accountantsdiensten voor de periode van twee jaar (begrotingsjaren 2017 en 2018) met een 
optie op verlenging met twee jaar, ingaande na ondertekening van de overeenkomst.

19. Vaststellen notulen raadsvergaderingen 10 en 24 november 2016 
De notulen van 10 en 24 november 2016 worden ongewijzigd vastgesteld.
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De heer Lonink heeft met de griffie afgesproken dat hij vandaag zijn maidenspeech zal 
houden. Het zal u niet verbazen dat hij als de VVD'er het liberalisme als onderwerp voor zijn 
maidenspeech heeft gekozen. Als het gaat om het liberalisme in Nederland kan hij niet om 
Thorbecke heen. Ooit kende Leusden een dorpsoudste die iedereen in het lokaal bestuur 
daar waar nodig de maat nam. Niemand leek veilig. Destijds konden inwoners nog reageren 
op berichten in de Leusder Krant. Ook de fractie van Leusden'90 bestond toen nog. Niemand 
wist wie de dorpsoudste was. Er is wel veel over gespeculeerd maar niemand is erachter 
gekomen. Zelfs raadsleden vertikten het om in te gaan op de woorden van de dorpsoudste 
omdat zij niet wisten met wie zij van doen hadden. De tolerantie die hij als liberaal hoog in 
het vaandel heeft, was soms erg ver te zoeken. Nu staat deze dorpsoudste voor u als 
raadslid. De problemen waar hij als dorpsoudste tegenaan liep, hebben hem gestimuleerd 
om de dorpspolitiek in te gaan. Vanaf de zijlijn kun je hard roepen maar je doet niet echt 
mee. Je doet pas echt mee als je in het veld staat. Hij is blij dat hij hier nu staat en van 
betekenis kan zijn voor de Leusdense samenleving. Als liberaal heeft hij een hekel aan een 
overheid die zaken wil regelen waar niets te regelen valt. Als liberaal is hij voor een kleinere 
overheid die zich met kerntaken bezighoudt. Toen op initiatief van onder andere de VVD het 
Centrum voor Natuur en Milieu moest verzelfstandigen, was hij daar als liberaal een groot 
voorstander van. Hij heeft zijn verantwoordelijkheid genomen door zitting te nemen in het 
bestuur van de nieuw op te richten stichting die de verzelfstandiging moest vormgeven. Het 
resultaat is dat de Groene Belevenis nu al een grotere bekendheid en waardering in Leusden 
en omstreken geniet dan deze ooit als gemeentelijke organisatie had kunnen krijgen. Hij 
hoopt op een goede en collegiale samenwerking met alle aanwezigen in deze raad.

De voorzitter wil de raad een cadeautje aanbieden. In haar laatste vergadering op maandag 
19 december a.s. wordt officieel afscheid genomen. Jarenlang stond er een 'voddig' rieten 
mandje op het bureau waarin de stembriefjes zaten. Op dit moment heeft de bode het 
mandje vervangen door een glazen vaasje. Zij vindt dit niet passend bij de allure van 
Leusden. In haar zoektocht is zij uitgekomen bij een kunstenares afkomstig uit Koerdistan. 
Het is een zeer breekbaar kunstwerk en zij heeft ervoor gezorgd dat de kleuren van het 
kunstwerk voor alle fracties acceptabel zijn. Zij overhandigt het kunstwerk aan mevrouw 
Koetsenruijter als plaatsvervangend voorzitter van de raad.

20. Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 22.30 uur.

Aldus vastgesteld door de raad van de gemeente Leusden in de vergadering van 26 januari 
2017. 

griffier, voorzitter,
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